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La Comunitat de Treball dels Pi-
rineus (CTP) vol crear una xar-
xa que agrupi, per temàtiques, 
els clústers que existeixen a les 
regions franceses, a les comu-
nitats autònomes espanyoles 
i a Andorra. Aquest és un dels 
objectius que s’ha marcat l’or-
ganisme durant la sessió ple-
nària celebrada aquest dijous al 
matí a Andorra la Vella. Segons 
el secretari general de l’Orga-
nisme Andorrà de Cooperació 
Transfronterera (OACT), Pere 
Roquet, la voluntat de la CTP 
és treballar en altres projectes, 
més enllà de gestionar els fons 
europeus Poctefa. Des de l’any 
2007, la CTP n’és l’òrgan gestor 
i el gran volum de feina que li 
comporta ha dificultat a l’orga-
nisme desenvolupar altres pro-
jectes de cooperació entre les 
diferents administracions piri-
nenques. La creació d’una xarxa 
que agrupi els diferents clústers 
temàtics que hi ha al territori 
pirinenc és un dels objectius 
que es va marcar la CTP durant 
la sessió plenària celebrada ahir 
a Andorra la Vella. 

Un dels principals punts de 
l’ordre del dia era la presentació 
del nou Programa de coopera-
ció transfronterera Espanya-
França-Andorra (Poctefa) per 
al període 2014-2020, així com 
donar compte de l’estat en què 
està el programa anterior, el que 
va de l’any 2007 al 2013. Des 
del 2007 la CTP és l’autoritat de 
gestió del Poctefa, però Roquet 
va destacar que la voluntat de 

l’organisme és anar més enllà 
i no centrar-se tan sols en la 
gestió d’aquest programa. Així 
doncs, va explicar que durant 
el plenari es va abordar “la ne-
cessitat de tenir una activitat 
paral·lela” que permeti impul-
sar altres projectes més enllà 
del Poctefa i, sobretot, “rellan-
çar el concepte de cooperació” 
entre territoris pirinencs.

Roquet va posar de mani-
fest que un dels projectes que 
ja s’han impulsat al marge  del 
Poctefa és l’Observatori Piri-
nenc del Canvi Climàtic, però 
que de cara als propers anys 
se’n volen impulsar de nous. 
Un, precisament, és aquest que 
ha de servir per agrupar els 

diferents clústers que hi ha al 
territori. Una de les principals 
dificultats per fer altres projec-
tes, segons Roquet, és la gran 
quantitat de feina que compor-
ta gestionar el Poctefa, que ha 
qualificat de “forat negre”, ja 
que atreu bona part del temps. 

Un altre dels aspectes que es 
volen millorar és “l’operativi-
tat” de la CTP, ja que el fet que 
les decisions s’hagin de prendre 
per unanimitat dels vuit mem-
bres que en formen part en 
dificulta el funcionament. En 
aquest sentit, Roquet va donar 
a conèixer que els propers 26 i 
27 de novembre Andorra aco-
llirà una reunió dels membres 
del comitè executiu de l’orga-

nisme, que tractaran d’aquesta 
qüestió. 

Per la seva banda, la direc-
tora de la CTP, Cristina Prat, 
va explicar  que durant la pri-
mavera-estiu de l’any que ve ja 
es volen obrir les convocatòries 
per als nous projectes que es 
duran a terme sota el paraigua 
del Poctefa. La voluntat és que 
al cap de tres o quatre mesos ja 
es puguin començar a adjudi-
car els projectes de la primera 
convocatòria del període 2014-
2020. 

Roquet també va assenyalar 
que durant el període anterior 
ja hi ha hagut algunes empreses 
o organismes andorrans que 
han pres part en aquests pro-
jectes, de manera que “ja sabem 
fins on podem arribar”. Tot i 
això, més enllà de beneficiar-se 
d’ajudes directes provinents 
d’Eu ropa, Roquet va destacar 
que el simple fet que es duguin 
a terme projectes a l’entorn ge-
ogràfic d’Andorra ja comporta 
un benefici per al país.

El secretari d’Estat per a la 
Diversificació Econòmica va ex-
plicar ahir la iniciativa Actua als 
assistents a la sessió plenària 
de la CTP. Josep Maria Missé 
va dir que des de l’obertura a la 
inversió estrangera fa tres anys, 
el Govern ha continuat treba-
llant en la diversificació econò-
mica i això s’ha fet canalitzant 
la iniciativa Actua, que agru-
pa el sector públic i el privat. 
D’aquesta manera es busca que 
“les empreses no actuïn com 
a àtoms, sinó que acabin sent 
molècules”, va resumir  Missé.

La CTP vol una xarxa que agrupi per 
temàtiques els clústers del Pirineu
Aquest és un dels objectius que es va marcar l’organisme durant la sessió plenària que va celebrar ahir

32è consell plenari

Agències
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La sessió plenària va tenir lloc ahir al Centre de Congressos d’Andorra la Vella.

tati masià

El president del grup mixt i lí-
der de Socialdemocràcia i Pro-
grés (SDP), Jaume Bartumeu, 
va explicar que mira les decla-
racions d’Antoni Martí sobre el 
seu futur com a candidat “amb 
gran escepticisme” ja que consi-
dera que “no renuncia ni tanca 

la porta a ser candidat”, sinó 
que es limita a fer una “manio-
bra interna a DA” per demanar 
que si hi ha altres candidats es 
manifestin. Així, va indicar que 
no es creu les paraules de Martí, 
tenint en compte que “fa set-
manes que promet ministeris i 
reparteix llocs a les llistes”.  Bar-
tumeu va dir que per a SDP “que 

sigui candidat Toni Martí o un 
altre ministre del ‘Govern dels 
millors’” no altera la qüestió, ja 
que l’important és el projecte i 
el programa. En aquest sentit, 
considera que el problema que 
té DA “no és de persones sinó 
de projecte”, perquè “es va cre-
ar per fer fora el Govern que hi 
havia”. 

Bartumeu creu que Martí està 
fent “una maniobra interna a DA”

Política

Agències
andorra la Vella El comitè d’SDP de les Valls 

del Nord s’ha reunit a la Mas-
sana per començar a treballar 
en accions que retornin “els 
comuns als ciutadans de la 
parròquia”. Les accions deba-
tudes es portaran al proper 
consell nacional d’SDP de fi-
nals de novembre. Els mem-

bres d’SDP posen en relleu 
que volen “tornar els comuns 
als ciutadans de la parròquia, 
perquè les seves accions siguin 
el reflex de la voluntat i l’expe-
riència del poble pel bé de la 
comunitat”. La situació de les 
estacions d’esquí, les vies pú-
bliques, el transport públic i la 
gestió comunal estan entre els 
temes abordats.

SDP pretén retornar “els 
comuns als ciutadans”

Valls del nord

Redacció
andorra la Vella

martí destaca 
l’interès 

d’andorra per 
la cooperació

el cap de Govern, toni 
martí, va inaugurar ahir el 
plenari de la Comunitat de 
treball dels Pirineus (CtP) 
tot destacant que andorra 
té “més interès que mai 
en la cooperació transfron-
terera”. martí va assegurar 
que “no es podria trobar 
un lloc millor per celebrar 
un plenari de la CtP”, tant 
pel fet que andorra “és 
l’únic país que es troba al 
cent per cent al Pirineu” 
com perquè “la coopera-
ció transfronterera té més 
sentit en el nostre cas”. el 
cap de Govern també va 
posar en relleu “el camí 
traçat” per andorra cap a 
una integració més gran i 
va recordar que el principal 
repte del país és l’acord 
d’associació amb la Unió 
europea. Per la seva ban-
da, el ministre d’afers ex-
teriors i alhora president 
de la CtP, Gilbert saboya, 
va posar de manifest tam-
bé el procés d’obertura 
que està duent a terme an-
dorra i totes les iniciatives 
que s’han realitzat els dar-
rers anys en aquest sentit.

la primavera-estiu 
de l’any vinent es 
podran presentar els 
nous projectes

andorra va presentar 
ahir en el plenari 
la iniciativa actua i 
l’obertura econòmica


